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Høringssvar til investerings- og effektiviseringsforslag til budget 2024 
Selvejende institution: Astafonden 
 
Høringsskabelon vedr. investerings- og effektiviseringsforslag til budget 2024 
Har I forslag til, hvor 
der skal spares? 

Vedrørende et eftermiddagstilbud til borgere som pt bliver 
transporteret til et eftermiddagstilbud i Cubi. Når vi lander på 
Rymarksvej vil det give stor mening at de borgere som har behov for 
pasning hele dagen, bliver hos os. Dermed kan der fjernes en gang 
transport for disse borgere hvorved der kan opnås en besparelse på ca. 
500.000. 

I lyset af tidligere års 
besparelser - er der så 
ting, som 
Socialudvalget skal 
være opmærksom på? 

Der bør ikke spares mere på handicapområdet, da det allerede halter 
mange steder. 

Foretrækker I at byde 
ind med konkrete 
forslag til 
effektiviseringer på de 
selvejende tilbud, eller 
vil I hellere 
underlægges en 
rammebesparelse? 

Vi ønsker at drøfte, og gerne i meget god tid, en hvilken som helst 
ændring på området 

Ønsker I fortsat at blive 
hørt i forbindelse med, 
at udvalget få forelagt 
sagen om temaer for 
investerings- og 
effektiviseringsforslag 
tidligt i 
budgetprocessen? Hvis 
ja, har I forslag til, 
hvordan vi får den 
bedst mulige 
inddragelse?   
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Høringssvar til investerings- og effektiviseringsforslag til budget 2024 
Selvejende institution: KBH+ Askovfonden 18+ og ASPA Askovfonden  
 
Høringsskabelon vedr. investerings- og effektiviseringsforslag til budget 2024 
Har I forslag til, hvor 
der skal spares? 

Der vil kunne med fordel tænkes i at styrke anvendelsen af 
kommunens mange idrætsfaciliteter, hvor der i dag endnu ikke er en 
optimal koordinering af faciliteterne. Her ville kunne opnås besparelser 
ved bedre koordinering i de mange tilbud i SOF-regi.   

I lyset af tidligere års 
besparelser - er der så 
ting, som 
Socialudvalget skal 
være opmærksom på? 

Såfremt vi skal forholde os til konkrete besparelser på området, vil vi 
foreslå, at vi først får en oversigt over den effekt, vi og andre skaber 
for de respektive målgrupper. Kun på den måde mener vi, at vi kan 
komme med et kvalificeret bud på, hvilke områder, der evt. kan 
bespares eller investeres i. 
 
Vi har siden 2015 tilbudt, at Københavns Kommune kan få indsigt i og 
evt. anvende vores monitoreringsværktøj AIM (Assessment and 
Intervention Model), som kan påvise effekten af de aktiviteter, som 
aktivitets- og samværstilbuddene indeholder. Dette vil vi fortsat gerne 
bidrage med, så vi sammen kan få et overblik over effekten af AST 
fremfor det ensidige fokus på aktiviteterne, som ikke siger noget om 
effekten. 
 
Siden 2020 har 18+ tillige arbejdet med at måle på de unges 
relationskompetencer, da det er unge der ikke endnu mestrer at begå 
sig i alle miljøer.  
 

Foretrækker I at byde 
ind med konkrete 
forslag til 
effektiviseringer på de 
selvejende tilbud, eller 
vil I hellere 
underlægges en 
rammebesparelse? 

Vi ønsker at byde ind.  

Ønsker I fortsat at blive 
hørt i forbindelse med, 
at udvalget få forelagt 
sagen om temaer for 
investerings- og 
effektiviseringsforslag 
tidligt i 
budgetprocessen? Hvis 
ja, har I forslag til, 
hvordan vi får den 
bedst mulige 
inddragelse?   

Ja – tidligere inddragelse og fokus på effekt af nuværende indsatser på 
tværs af SOF.  
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Høringssvar til investerings- og effektiviseringsforslag til budget 2024 
Selvejende institution: Den selvejende institution Lions Kollegiet 
 

Høringsskabelon vedr. investerings- og effektiviseringsforslag til budget 2024 
Har I forslag til, hvor 
der skal spares? 

Budgetprocessen i form af udarbejdelse af forslag og efterfølgende 
evalueringer m.m. er et meget stort ressourcetræk ift. de reelle 
besparelser – kunne vi gøre dette på en anden måde, koblet med større 
ledelsesrum i organisationen? 

I lyset af tidligere års 
besparelser - er der så 
ting, som 
Socialudvalget skal 
være opmærksom på? 

Socialudvalget skal have opmærksomhed på hvorledes administrative 
omlægninger i lokale budgetfordelingsmodeller i Borgercentrene, kan 
ramme skævt i forhold til målgrupper, centre og tilbud - herunder 
fordelingen mellem kommunale og selvejende tilbud. 
Der bør ligeledes rettes opmærksomhed på at Borgercentrenes 
budgetsamarbejde med selvejende institutioner foregår systematisk og 
forudsigeligt 

Foretrækker I at byde 
ind med konkrete 
forslag til 
effektiviseringer på de 
selvejende tilbud, eller 
vil I hellere 
underlægges en 
rammebesparelse? 

Vi vil gerne byde ind med konkrete forslag, hvilket vi altid har 
praktiseret. 

Ønsker I fortsat at blive 
hørt i forbindelse med, 
at udvalget få forelagt 
sagen om temaer for 
investerings- og 
effektiviseringsforslag 
tidligt i 
budgetprocessen? Hvis 
ja, har I forslag til, 
hvordan vi får den 
bedst mulige 
inddragelse?   

Ja. Vi inddrages bedst ved at være tæt knyttet til udviklingen af forslag 
i borgercentret. P.t. kommer vi dog først med sent i processen og 
kender kun lidt til de fælles investerings- og spareforslag 

 

 

 

 


